
 Protokół 
XXXVII sesji Rady Osiedla św. Łazarz 

z 22 listopada 2017 r. 
 
Sesja Rady Osiedla Św. Łazarz odbyła się w Zespole Dziennych Domów Pomocy Społecznej 
przy ul. Konopnickiej 18. Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godz. 17:50. 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 
 
W obecności kworum (11 osób obecnych) obrady XXXVII Sesji Rady Osiedla Św. Łazarz 
otworzył Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak. Lista obecności radnych stanowi 
załącznik nr 1 do protokołu. Na protokolanta powołano Joannę Warsztę – pracownika 
Wydziału Wspierania Jednostek Pomocniczych Miasta.  
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik nr 2 do protokołu 
i rozszerzył go dodając punkty: 
7a. Projekt uchwały w sprawie zmian w projekcie planu wydatków Osiedla na rok 2018. 
7b. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę przeznaczenia środków 
znajdujących się w planie finansowym Szkoły Podstawowej nr 26. 
 
 

Głosowanie nad porządkiem obrad: 
Za – 11, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
 
3. Projekt uchwały w sprawie stanowiska w sprawie projektu budowy pływalni krytej 

i toru wrotkarskiego w Parku Kasprowicza. 
 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, wyjaśnił, że oficjalnie Rada Osiedla nie otrzymała 
żadnego pisma z prośbą o zaopiniowanie projektu budowy pływalni krytej i toru 
wrotkarskiego w Parku Kasprowicza. Projekt ten został jednak przedstawiony przez POSiR 
podczas spotkania z Prezydentem Miasta Poznania, które miało miejsce 9 listopada, 
w związku z czym proponuje się podjęcie stanowiska w jego sprawie. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały wraz z jego uzasadnieniem. Pierwszą uwagą 
zgłoszoną w projekcie była głębokość basenu pływackiego, która wynosić ma 1,2 m 
w najpłytszym miejscu i 1,8 m w miejscu najgłębszym. Natomiast baseny pływackie mają 
z reguły 1,8 m głębokości na całej długości. Stąd też propozycja, by basen planowany na 
terenie Parku Kasprowicza również posiadał taką głębokość. Radni uznali jednak, że 
propozycja spłycenia basenu, zawarta w projekcie, jest dobrym pomysłem, m. in. ze względu 
na osoby, które dopiero uczą się pływać. 
Kolejną propozycją zawartą w projekcie uchwały było utworzenie ekstensywnego zielonego 
dachu nad szatnią i pomieszczeniami socjalnymi. Rozwiązanie takie zrekompensowałoby 
w pewnym stopniu wycinkę zieleni konieczną do budowy pływalni i toru wrotkarskiego.  
Ostatnią propozycją było rozważenie wykorzystywania wód opadowych do podlewania 
kompleksu pływalni krytej i basenów letnich oraz wkomponowania drzew w projekt 
parkingu. 
 



Godz. 18:00 – do sesji dołączyli radna Maria Łazarz i radny Piotr Pałgan. Od tej pory 
w obradach brało udział 13 radnych. 
 
Radni pozytywnie odnieśli się do pomysłu ekstensywnego zielonego dachu, jednak radna 
Bogna Zielińska wyraziła obawę co do możliwości realizacji pomysłu, ze względu na 
ograniczony budżet inwestycji. Przewodniczący Rady zaproponował więc dopisanie do 
propozycji warunku dotyczącego zmieszczenia się w projektowanym budżecie inwestycji. 
Radna zaproponowała też rezygnację z zapisu dot. wykorzystywania wód opadowych, ze 
względu na jego koszty. Pozostali radni nie wnieśli uwag.  
Przewodniczący Rady naniósł na projekt uchwały zaproponowane poprawki i poddał je pod 
głosowanie: 
 

Głosowanie nad poprawkami do projektu uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały wraz z naniesionymi 
poprawkami i skierował go do głosowania: 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXVII/236/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 3). 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie wniosków do Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 

Wydziału Oświaty i Poznańskich Ośrodków Sportu i Rekreacji w sprawie działki 
nr /81 obr/ark 39/29 na terenie Parku Kasprowicza. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały wraz z jego uzasadnieniem.  
 
Godz. 18:20 - do sesji dołączył radny Tomasz Wojciechowski. Od tej pory w obradach brało 
udział 14 radnych. 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że na prośbę poprzedniej dyrekcji Przedszkola nr 32 
wszczęta została procedury przekazania przedmiotowej działki placówce. Z rozmów z obecną 
dyrektor przedszkola wynika, że działka nr 20/81 nie jest już potrzebna placówce, co więcej 
jej utrzymanie wiązałoby się z ponoszeniem przez przedszkole wysokich kosztów. 
W związku powyższym pomysł, by działkę tę przekazać na potrzeby Kolektywu Kąpielisko, 
który ze względu na budowę krytej pływalni i Centrum Sportów Wrotkarskich na terenie 
Parku Kasprowicza, zmuszony jest do znalezienia nowego miejsca do prowadzenia swojej 
działalności. 
 
Godz. 18:35 - do sesji dołączyła radna Agnieszka Michalak-Pietkiewicz. Od tej pory 
w obradach brało udział 15 radnych. 
 
Radni nie wnieśli uwag. Przystąpiono do głosowania.  
 
 
 



Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 2 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXVII/237/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 4). 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zasadności dalszego funkcjonowania 

pawilonów handlowych na terenie Osiedla. 
 
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, streściła treść pisma Plastyka Miejskiego proszącego 
o opinię w sprawie zasadności dalszego funkcjonowania trzech pawilonów handlowych 
funkcjonujących na terenie Osiedla, które w jego opinii powinny zostać zlikwidowane: 

• pawilonu handlowego położonego na działce nr 171/1, u zbiegu ul. Jarochowskiego 
i ul. Potworowskiego; 

• pawilonu handlowego położonego na działce nr 3, przy ul. Berwińskiego 2/4; 
• kiosku zlokalizowanego w podcieniu na działce nr 14/2, przy ul. Głogowskiej 89b-

91a, narożnik z ul. Chłodną. 
 
Przewodnicząca Zarządu zaproponowała następujące rozwiązania: 

• pawilon handlowy u zbiegu ul. Jarochowskiego i Potworowskiego - zmiana wizerunku 
obiektu; 

• pawilon handlowy przy ul. Berwińskiego - zmiana szyldu; 
• kiosk przy ul. Głogowskiej – likwidacja. 

 
Radni nie wnieśli uwag, Przewodniczący Rady odczytał treść projektu uchwały, po czym 
przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXVII/238/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 5). 
 
6. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania lokalizacji ogródka letniego przy 

ul. Wojskowej/Wyspiańskiego. 
 
Głos zabrał obecny na sesji p. Bartosz Świgoń, wnioskujący do Rady Osiedla o pozytywną 
opinię dot. utworzenia przez niego ogródka letniego przy ul. Wyspiańskiego. Swoją 
pozytywna opinię w tej kwestii wyraził już Zarząd Dróg Miejskich. Jednak ze względu na 
planowaną rewitalizację terenów zieleni przyulicznej, m.in. w miejscu, w którym miałby 
powstać ogródek, opinia ta została wydana tymczasowo, tj. do końca września 2018 r.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały pozytywnie opiniujący lokalizację ogródka, 
ale podobnie jak w przypadku opinii wydanej przez ZDM, tylko na okres kwiecień-wrzesień 
2018 r.  
Radni nie wnieśli uwag, przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 



W wyniku głosowania uchwała nr XXXVII/239/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 6). 
 
7. Projekt uchwały w sprawie przyznania diet członkom organów Osiedla.  
 
Przewodnicząca Zarządu, Maria Łazarz, przedstawiła projekt uchwały, przypominając 
radnym, że diety to refundacja poniesionych kosztów na realizację zadań Osiedla. 
W ostatnim czasie część radnych przekazała swoje diety m.in. na organizację spotkania 
z Prezydentem Miasta Poznania, czy podsumowanie tegorocznej edycji konkursu „Zielony 
Poznań”. Pojawiła się również potrzeba dofinansowania organizacji sylwestra na skwerze, 
który realizowany jest w ramach Łazarskich Inicjatyw Osiedlowych. Okazało się, że kwota 
przekazana na ten cel Otwartej Strefie Kultury jest niewystarczająca i zadanie zostanie 
zrealizowane tylko, jeśli Rada Osiedla sfinansuje poczęstunek dla mieszkańców. 
Głos zabrała radna Bogna Zielińska, którą oburzyło zachowanie osób, które prowadzą 
Otwartą Strefę Kultury. Zdaniem radnej działalność przez nich prowadzona nie jest 
działalnością społeczno-kulturalną, a czysto komercyjną. Większość radnych podzieliła 
zdanie radnej.  
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie wnieśli uwag. Przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 2 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXVII/240/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 7). 
 
7a. Projekt uchwały w sprawie zmian w projekcie planu wydatków Osiedla na rok 2018. 
 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak, poinformował o spotkaniu odbytym z przedstawicielami 
Zarządu Dróg Miejskich oraz Wydziału Budżetu i Analiz UMP, dotyczącym remontu drogi 
prowadzącej do Przedszkola nr 32. W budżecie Miasta na rok 2018 nie znajdą się środki na 
realizację tego zadania, ponadto najpierw potrzebny byłby projekt remontu, który wskazałby 
jaka kwota wystarczyłaby na przeprowadzenie remontu. W związku z powyższym, Rada 
została poproszona o wygospodarowanie środków z planu wydatków Osiedla na rok 2018 na 
zalecenie wykonania projektu, który kosztować ma ok. 25 tys. zł. Propozycją Zarządu jest 
przesunięcie tej kwoty z zadania „Rozbudowa siłowni i zabezpieczenie boiska przy 
ul. Dmowskiego – modernizacja ogrodzenia i nawierzchni boiska”. Radni nie wnieśli uwag. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały, który skierował pod głosowanie. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXVII/241/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 8). 



 
7b. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zmianę przeznaczenia środków 
znajdujących się w planie finansowym Szkoły Podstawowej nr 26. 
 
Przewodnicząca Zarządu przedstawiła pismo dyrekcji Szkoły Podstawowej nr 26, która 
zwróciła się do Rady z prośbą o wyrażenie zgody na zmianę przeznaczenia środków 
pozostałych po wykonaniu remontu dachu. W ramach tego remontu odrestaurowany został 
zegar znajdujący się na głównej winiecie budynku szkoły. W związku z tym, dyrekcja 
chciałaby wykorzystać pozostałe środki na jego oświetlenie. Radni nie wnieśli sprzeciwu, 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały, po czym przystąpiono do głosowania. 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXVII/242/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 9). 
 
Godz. 19:35 – sesję opuścił radny Piotr Gałgan. Od tej pory w obradach brało udział 14 
radnych. 
 
8. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją, przedstawienie bieżącej 

informacji z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 
 

Przewodnicząca Zarządu zapoznała radnych z korespondencją wpływającą do Zarządu 
i Rady, dotyczącą m.in.: 
- konsultacji w sprawie wprowadzenia na Łazarzu Strefy Płatnego Parkowania; 
- odpowiedzi Zarządu Dróg Miejskich na wniosek Rady Osiedla o odstąpienie od likwidacji 
lewoskrętu z ul. Głogowskiej w ul. Berwińskiego; 
- realizacji zadania „Wykonanie materiałów promocyjnych dla mieszkańców”; 
- spotkania dotyczącego realizacji zadania „Łazarskie Inicjatywy Osiedlowe”. 
 

Godz. 20:00 – sesję opuściła radna Agnieszka Michalak-Pietkiewicz. Od tej pory w obradach 
brało udział 13 radnych. 
 
 
9. Wolne głosy i wnioski. 
 
Radni nie wnieśli wniosków. 
 
9a. Projekt uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania i Rady Miasta 
Poznania o przełożenie terminu konsultacji społecznych w sprawie poprawy 
infrastruktury rowerowej na ul. Dmowskiego. 
 
W związku z otrzymaną informacją o planowanym ogłoszeniu konsultacji społecznych 
w sprawie poprawy infrastruktury rowerowej na ul. Dmowskiego Przewodnicząca Zarządu 
Osiedla zaproponowała podjęcie uchwały w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Poznania 
i Rady Miasta Poznania o przełożenie terminu konsultacji społecznych w sprawie poprawy 
infrastruktury rowerowej na ul. Dmowskiego. 
Przewodniczący Rady, Filip Olszak zaproponował wprowadzenie do porządku obrad 
dodatkowego punktu. 



Głosowanie nad rozszerzeniem porządku obrad: 
Za –  12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
 
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
Za – 12, przeciw – 0, wstrzymało się – 0 

 
W wyniku głosowania uchwała nr XXXVII/243/II/2017 została podjęta przez Radę Osiedla 
(zał. 10). 
 
10. Zamknięcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Osiedla, Filip Olszak, podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 
obrady sesji. Sesję zakończono o godz. 20:30. 
 
 
Protokół sporządziła:                                                                          Przewodniczący obradom: 
 
 (-) Joanna Warszta                                                                      (-)  Filip Olszak 



Przewodniczący       Poznań, 20 listopada 2017 r. 
Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

 
W uzupełnieniu do zawiadomienia o zwołaniu XXXVII sesji Rady Osiedla Św. Łazarz na 

dzień 22 listopada 2017 r. o godz. 17:30 przedstawiam następujący porządek obrad: 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum, powołanie protokolanta. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie stanowiska w sprawie projektu budowy pływalni krytej 

i toru wrotkarskiego w Parku Kasprowicza. 

4. Projekt uchwały w sprawie wniosków do Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, 

Wydziału Oświaty i Poznańskich Ośrodków Sportu i Rekreacji w sprawie kontynuacji 

działania Kolektywu Kąpielisko na terenie Parku Kasprowicza. 

5. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania zasadności dalszego funkcjonowania 

pawilonów handlowych na terenie Osiedla. 

6. Projekt uchwały w sprawie zaopiniowania lokalizacji ogródka letniego przy 

ul. Wojskowej/Wyspiańskiego. 

7. Projekt uchwały w sprawie przyznania diet członkom organów Osiedla. 

8. Zapoznanie Radnych z przekazaną korespondencją przedstawienie bieżącej informacji 

z prac Zarządu Osiedla między sesjami. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

10. Zamknięcie sesji. 

 
Przewodniczący 

Rady Osiedla Św. Łazarz 
 

              (-) Filip Olszak 
 
 
 
 
  
 


